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آرمان موسی پور بیان داشت: 
فعالیت در سینما اکیپی یا همان 
تیمی است و طی سال های گذشته 
افراد در سینما تغییر کرده اند. آرمان 
موسی پور، آهنگساز در گفت وگو 
با »مهر« با اشاره به فعالیت های 
گفت:  سینما  حوزه  در  خود 
موسیقی  ساخت  مشغول  مدتی 
سریال »بی گناه« به کارگردانی 
مهران احمدی بودم که آن نیز 
به پایان رسید. همچنین ساخت 
موسیقی فیلم سینمایی »لختگی« 
به کارگردانی کاوه دهقان پور را 
برعهده داشتم که این فیلم نیز آماده 
نمایش است. وی درباره کم کاری 
خود در حوزه ساخت موسیقی در 
سینما، اظهارکرد: درواقع با شیوع 
کرونا در کشور ساخت ۳ پروژه را 
برعهده داشتم که معروف ترین آن 
»دوزیست« بود. مساله این است 

به نوعی اکیپ اکیپ  که سینما 
است، به این معنا که هر فیلمسازی 
ترجیح می دهد با گروه خود کار کند 
و خیلی کم پیش می آید فیلمسازی 
که با چند کار را با یک آهنگساز کار 
کرده باشد، برای پروژه بعدی خود 
پیشنهاد  دیگر  آهنگساز  یک  به 
همکاری دهد و من نیز از این امر 

مستثنی نبوده ام. موسی پور ادامه 
داد: البته پیشنهادهایی هم بوده 
اما به توافق نهایی برای حضور در 
پروژه نرسیده ام، من با کارگردانانی 
بهروز  یا  کیایی  مصطفی  چون 
افخمی کار کرده ام و می توان گفت 
اکثر کارگردانانی که پیش از این با 
آنها کار کرده بودم طی سال های 

گذشته پروژه ای را تولید نکرده اند. 
یک  به عنوان  گفت:  موسی پور 
آهنگساز ساخت موسیقی برای آثار 
سینمایی را دوست دارم اما درحال 
حاضر سینما با تغییرات زیادی 
همراه بوده است، فکر می کنم طی 
چند سال گذشته آدم ها در سینما 
تغییر کرده اند و هرکسی تیم خود 
را برای تولید دارد. این آهنگساز 
توضیح داد: ما آهنگسازانی هستیم 
که کارهای کلاسیک انجام می دهیم 
و سلیقه کارگردانان برای موسیقی 
فیلم هایشان متفاوت شده است. 
موسی پور در پایان اضافه کرد: در 
گذشته درست است که در سینما 
فعالیت چندانی نداشتم اما ساخت 
را  سریال ها  از  برخی  موسیقی 
برعهده داشتم. امیدوارم در سال 
آینده بتوانم پروژه هایی را در سینما 

داشته باشم.

 پخش مستند 
پرتره علی نصیریان 

ستاد خدمات سفر با پیش بینی ترافیک سنگین 
سفرهای نوروزی تا پنجم فروردین ماه ۱۴۰۲، 
دستور آماه باش به استان ها از ۱۵ اسفندماه را داد. 
مصطفی فاطمی، مدیرکل دفتر توسعه گردشگری 
داخلی و دبیر ستاد مرکزی هماهنگی خدمات 
سفر، به ایسنا گفت: سفر و گردشگری در کشور 
ما مدت زیادی است که کمرنگ شده، قرار بود 
طرح تحریک تقاضا برای سفر از اول بهمن ماه اجرا 
شود تا از رکود سفر خارج شویم اما  تعطیلی های 
نابه سامان آلودگی هوا و تأخیر در برگزاری امتحانات 
دانش آموزان و دانشجویان، اجرای این طرح و 
همچنین سفرهای زمستانی را به تعویق انداخت. 
ما امیدواریم با پایان یافتن امتحانات، سفر دوباره 
به جریان و رونق افتد. او ادامه داد: ستاد مرکزی 
هماهنگی خدمات سفر از دو هفته پیش تشکیل 
شده و استان ها نیز در حال تشکیل این ستاد 
هستند، تاکید این ستاد بر توزیع زمانی و تحریک 
تقاضا در ماه های بهمن و اسفند است. همچنین 
دستورالعمل سفرهای نوروزی در ۱۴۰۲ در این 

ستادها به بحث گذاشته خواهد شد و در ادامه در 
شهرستان ها نیز این ستاد تشکیل جلسه خواهد 
داد و ما امیدواریم امسال زودتر از سال های دیگر 
برنامه ریزی سفر به اجرا گذاشته شود. فاطمی 
افزود: تمام تاسیسات و دستگاه های خدماتی باید 
تا پانزدهم اسفندماه امسال برای خدمات دهی به 
مسافران نوروزی آمادگی داشته باشند؛ چرا که با 
توجه به تقارن نوروز با ماه مبارک رمضان پیش بینی 
می شود سفر بیشتر در تعطیلات ماه های بهمن 
و اسفندماه به جریان افتد و ترافیک آن تا پنجم 
فروردین ماه ۱۴۰۲ و پیش از آغاز ماه رمضان، ادامه 
داشته باشد. بنابراین ضرورت دارد تمام دستگاه ها 
و بخش های خدماتی برنامه ریزی منسجم و دقیقی 
برای مدیریت سفر در این بازه زمانی داشته باشند. 
مدیرکل دفتر توسعه گردشگری داخلی همچنین 
درباره طرح ساماندهی تعطیلات، اظهارکرد: 
دولت تعطیلی سراسری پنجشنبه ها را تصویب 
کرده است، اما با توجه به کاهش ساعت اداری 
در قالب این طرح، نیاز است مجلس نیز طرح 

تعطیلی پنجشنبه ها را تصویب کند. فاطمی افزود: 
تعطیلات اخیر به ویژه در زمان آلودگی هوا به 
گونه ای بود که چون در آخرین لحظه اعلام می شد 
و برنامه ریزی نشده بود، کسی نمی توانست از 
این ظرفیت به درستی استفاده کند، در حالی که 
با سامان دهی تعطیلات و پیش بینی افزایش 
تعطیلاتِ برنامه ریزی شده می توان سفر را مدیریت 
کرد. علاوه بر این می توان با توجه به آلودگی هوا 
در فصل زمستان برای تعطیلات دائمی زمستانی 
برنامه ریزی کرد. ما در ستاد هماهنگی خدمات سفر 
روی تمام این موضوعات کار می کنیم و نظر همه 
دستگاه های ذی ربط را دریافت خواهیم کرد. البته 
که بیشتر دستگاه ها موافق ساماندهی تعطیلات 
هستند، اما تفاوت دیدگاه هایی وجود دارد که قرار 
شده است در در رأس به آن پرداخته شود. دبیر 
ستاد هماهنگی خدمات سفر بیان کرد: ما معتقدیم 
با ساماندهی تعطیلات و همچنین تعطیلی روزهای 
پنجشنبه، سفرهای کوتاه مدت به جریان خواهد 

افتاد و سفر در کشور نیز مدیریت خواهد شد. 

دبیر ستاد خدمات سفر:

تعطیلاتساماندهیمیشود

سری جدید »دست کی بالا« آماده پخش شد
حضور روا نشناس در برنامه کودک

تهیه کننده »دست کی بالا« با اشاره به تغییرات این 
برنامه که ویژه کودکان سری جدید آن آماده شده است از 
حضور و کمک روانشناسان و مشاوران خبر داد. سیدمحسن 
مناجاتی، تهیه کننده »دست کی بالا« از نوآوری های سری 
جدید این برنامه به حضور مشاور و روانشناس در مجموعه 
اشاره کرد و به »مهر« گفت: از آنجا که برنامه همچنان 
موضوع محور است، برای اینکه موضوعات برای والدین نیز 
کاربردی شود در کنار تولید برنامه با مشاوران و کارشناسان 
در حوزه کودک گفت وگوهایی خواهیم داشت که به موازات 
تولید و پخش برنامه در فضای مجازی و کانال های مربوط 
به برنامه و سایت شبکه دو بارگذاری می شود که والدین 
می توانند از آن بهره کافی را ببرند. وی با اشاره به بخش های 
این برنامه اظهارکرد: بخش نمایش و بازی و سرگرمی )که 
این بخش با حضور کودکان و مهمان همراه است( ۲ بخش 
مکمل »دست کی بالا« است. مناجاتی اظهارکرد: برای 
بهتر اجراشدن این بخش ها، در فصل جدید برای هر بخش 
دکوری ویژه و متفاوت با دکورهای موجود در برنامه های 
کودک، طراحی و ساخته شد. متفاوت از این منظر که در 
ساخت این دکورها از تکنولوژی خاصی استفاده شد که با 
کمترین هزینه ۲ دکور در دسترس است. این تهیه کننده 
تصریح کرد: در دکور اصلی با چرخشی ۱۸۰ درجه ای، 
دکور دیگری پدیدار می شود که این طراحی در هزینه و 
انبار نگهداری صرفه جویی قابل ملاحظه ای ایجاد می کند. 
در دکور فوق مکان های متفاوت و خاص برای عروسک ها 
و کاراکترهای برنامه طراحی شده که برای تنوع تصویر 
بسیار حائز اهمیت است. تهیه کننده »دست کی بالا« با 
اشاره به تغییرات گرافیکی و بصری برنامه گفت: با توجه 
به شناخت سلیقه و نیاز مخاطب هدف، عروسک جدیدی 
به نام »شربت« به مجموعه برنامه »دست کی بالا« اضافه 
شد. این عروسک با تعریف شخصیتی متفاوت به پیشبرد 
موضوعات برنامه کمک می کند و تنوع در گفتار و رفتار 
این شخصیت عروسکی و هنرمندی صداپیشه آن برنامه 
را با تازگی ویژه ای روبه رو می کند. مناجاتی درباره مجریان 
برنامه افزود: محمدرضا بهروز همچنان به عنوان مجری 
اصلی و پریماه در نقش هنری خواهر بهروز به عنوان مجری 
دوم در برنامه نقش آفرینی می کنند. توتک آوازه خوان و 
زاغک همچنان در برنامه در کنار هنرمندان دیگر حضور 
خواهند داشت. مناجاتی درباره ریتم برنامه توضیح داد: 
حوصله مخاطب خردسال برنامه با ریتم کند و ثابت 
همخوان نیست. تنوع آیتم، ایجاد شادی و نشاط، بازی 
و جنب وجوش در برنامه نیاز مخاطب است، برای همین 
در برنامه آیتم های متنوعی طراحی شده که برنامه ریتم 
ثابت و تکراری به خود نگیرد. برنامه »دست کی بالا« 
۱۵ از شبکه۲   یکشنبه و سه شنبه حوالی ساعت ۱۵و

روانه آنتن می شود.

آرمان موسی پور:

سلیقه کارگردانان برای موسیقی فیلم متفاوت شده است

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

ژنرال ارشد آمریکایی مدعی شد
 ارتش آمریکا سال ۲۰۲۵ 

به چین حمله می کند
شبکه آمریکایی اعلام کرد به سندی دست یافته که 
نشان می دهد ارتش و نیروی هوایی این کشور در حال 
آماده سازی و تدارک حمله به چین است. به گزارش مهر، 
شبکه »ان بی سی« خبر داد: به سندی دست یافته که 
نشان می دهد »ژنرال مایک مینی هان«، از افسران ارشد 
نیروی هوایی آمریکا، یادداشتی برای زیردستان خود 
ارسال کرده که نشان می دهد آمریکا طی دو سال آینده 
وارد جنگ با چین خواهد شد. ژنرال مایک مینی هان در 
این یادداشت به فرماندهان نیروی هوایی آمریکا هشدار 
می دهد که امیدوارم اشتباه کنم، ولی برداشتم این است 
که ما سال ۲۰۲۵ وارد جنگ خواهیم شد. وی مدعی 
شده که »چین با سوءاستفاده از فضای انتخابات ۲۰۲۴ 
ریاست جمهوری آمریکا، به تایوان حمله و کنترل این 
منطقه را به دست خواهد گرفت« و به همین علت »تا ماه 
فوریه )۲۰۲۳(، باید اقدامات گسترده برای آماده سازی 
مقابله با ارتش چین، انجام شود.« به نوشته ان بی سی، 
فرماندهی نیروی هوایی آمریکا اصالت این یادداشت را 
تأیید و دراین باره اعلام کرد که دستورات ژنرال مایک 
مینی هان مربوط به پارسال و به منظور آماده سازی برای 
درگیری های آینده در صورت شکست سیاست های 
کنترل کننده )چین( است. پیش از این نشریه بلومبرگ 
در گزارشی اعلام کرد کارشناسان دفاعی آمریکا با 
استناد به شبیه سازی حمله چین به تایوان مدعی 
هستند که این جزیره می تواند این حمله را دفع کند، 
اما بخش عظیمی از نیروی دریایی و هوایی آمریکا نابود 
خواهد شد. این کارشناسان پس از انجام این شبیه سازی 
بر این باور هستند که تایوان قادر خواهد بود حمله چین 
را دفع کند، اما چین بخشی عظیمی از ناوگان دریایی 
آمریکا و ژاپن را غرق می کند. »مارک کانشیان«، مشاور 
ارشد اندیشکده مرکز مطالعات راهبردی و بین المللی، 
این کارشناسان ۲۲ مرتبه این شبیه سازی را انجام دادند 
و در ۱۸ مورد آن، موشک های چین قادر بودند بخش 
قابل توجهی از کشتی های ژاپن و آمریکا را غرق و صدها 
جنگنده را منهدم کنند. دور تازه افزایش تنش ها بین 
واشنگتن و پکن با سفر جنجالی نانسی پلوسی، رئیس 
پیشین مجلس نمایندگان آمریکا به جزیره تایوان در 
اوایل ماه آگوست )مردادماه(، آغاز شد. پکن، سفر پلوسی 
را محکوم و آن را نوعی حمایت از جدایی طلبان تلقی و 
در واکنش، رزمایش گسترده و بی سابقه ای را در اطراف 
حریم هوایی و آبی جزیره تایوان برگزار کرد. به رغم 
این واکنش و اعتراض های چین، پس از سفر پلوسی، 
چند مقام ارشد دولت آمریکا و اروپا نیز به این جزیره 
سفر کردند. چین، جزیره تایوان را بخشی از قلمرو خود 
می داند و اقداماتی همچون سفر پلوسی را نقض سیاست 

»چین واحد« تلقی می کند.

سرگئی ریابکوف: 

از تقابل هسته ای در شبه جزیره کره اجتناب کنید
کوتــــاه

روسیه از تمامی طرفین درگیر در مناقشه 
پیرامون شبه جزیره کره خواست بر اجتناب 
از تقابل هسته ای تمرکز کنند و همچنین 
بر تعهد مسکو به پیمان منع گسترش 
سلاح های هسته ای تاکید کرد. به گزارش 
ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، 
سرگئی ریابکوف، معاون وزارت خارجه 
روسیه گفت: نمی خواهم درباره چشم انداز 
تقابل هسته ای تمام عیار در شمال شرق 
آسیا حرف بزنم. تمامی تلاش طرفین باید 
بر اجتناب از این تقابل متمرکز باشد. تنها 
راه پیشگیری از این تقابل و حل کردن 
مشکلات متعدد این منطقه، ایجاد یک 
بر اساس اقدامات مشترک با چین و نقشه روسیه برای گفت وگو با همه طرفین ذینفع سازوکار صلحبانی است. او بیان داشت: 

راه کلی حل مناقشات شبه جزیره کره، 
آماده است. ریابکوف افزود: درباره مساله 
به رسمیت شناختن کره شمالی به عنوان 
یک کشور هسته ای، باید دوباره تاکید کنم 
که روسیه کاملا به پیمان منع گسترش 
سلاح های هسته ای متعهد است که طبق 
وضعیت  بزرگ«  »پنج کشور  تنها  آن 
هسته ای دارند. در اوایل ماه میلادی 
جاری »یون سوک یول«، رئیس جمهوری 
کره جنوبی با تاکید بر تعهد این کشور به 
نظام منع اشاعه هسته ای سازمان ملل، 
اظهارات خود را مبنی بر اینکه ممکن است 
سئول تصمیم به ساخت سلاح هسته ای 

بگیرد، پس گرفت. 

روسیه:
  ناتو حملات سایبری به مسکو را 

شبیه سازی می کند
معاون وزیر خارجه روسیه گفت: انگلیس در رزمایش هایی 
که تحت نظارت ناتو برگزار می شود، حملات سایبری به 
نهادهای دولتی و زیرساخت انرژی مسکو را شبیه سازی 
می کند. به گزارش مهر به نقل از تاس، اولگ سیرومولوتف، 
معاون وزیر خارجه روسیه با اشاره به رزمایش های انگلیس 
که به طور منظم با نظارت ناتو برگزار می شود، بیان داشت: 
لندن حملات سایبری به نهادهای دولتی منطقه کالینینگراد 
و زیرساخت انرژی مسکو را شبیه سازی می کند. سیرومولوتف 
درباره این رزمایش ها اظهارکرد: انگلیس با توانمندی های 
تهاجمی خود در حوزه اطلاعات، به طور سازمان یافته 
روسیه را هدف قرار می دهد. رزمایش ها از جمله مانورهای 
نظامی تحت نظارت ناتو، به طور منظم برگزار می شود تا با 
استفاده از فناوری های اطلاعاتی و ارتباطاتی، حملات علیه 
زیرساخت های اطلاعاتی حیاتی روسیه را شبیه سازی کنند. 
این حملات به طور مشخص علیه نهادهای دولتی منطقه 
کالینینگراد و زیرساخت انرژی مسکو تدارک دیده می شود. 
وی با اشاره به گزارش نشریه تایمز درباره اینکه سازمان امنیت 
سایبری ملی انگلیس به طور هدفمند متخصصان فناوری 
اطلاعات روس زبان را استخدام می کند، یادآور شد که »در این 
تلاش ها و اقدامات هیچ موضوع غافلگیرکننده ای وجود ندارد.« 
وی تصریح کرد: به تازگی گزارش هایی درباره حمله سایبری به 
شرکت خدمات پستی انگلیس منتشر شد. خبرنگاران انگلیسی 
بدون آنکه منتظر نتایج تحقیقات بمانند، آن را به روسیه ربط 
دادند. چند روز بعد، لندن و کی یف درباره فضای سایبری 

مذاکراتی برگزار کردند. 
 

ژاپن و کره جنوبی به دنبال بهبود روابط
در حالی که ژاپن محدودیت های کنترل صادراتی برای 
کره جنوبی را کاهش می دهد، یون-سوک-یول، رئیس جمهوری 
کره جنوبی نیز به دنبال تقویت روابط با توکیو است. به گزارش 
ایرنا از رویترز، روزنامه سانکی از قول یک منبع دولتی که 
خواست نامش فاش نشود گزارش کرد، ژاپن تصمیم دارد تا 
محدودیت های کالاها با تکنولوژی بالا را کاهش دهد که در 
سال ۲۰۱۹ و به دنبال مناقشه ای که از زمان جنگ ژاپن درباره 
وادارکردن کارگران کره جنوبی به کار اجباری میان دو کشور 
رخ داده بود اعمال کرد. هر دو کشور از آن زمان چندین مذاکره 
پیرامون حل و فصل این مناقشه انجام دادند. وزارت خارجه 
کره جنوبی در بیانیه ای گفت: مساله محدودیت های صادراتی 
ممکن است طی رایزنی ها میان کره جنوبی و ژاپن حل و فصل 
شود. این وزارتخانه همچنین افزود: » با توجه به نیاز رو به رشد 
برای بهبود همکاری میان کشورهایی که ارزش های جهانی را در 
بحبوحه افزایش اهمیت امنیت اقتصادی با یکدیگر به اشتراک 
می گذارند، ما امیدواریم ژاپن به درستی و با درایت تصمیم 
بگیرد.« گفته می شود وزیران امور خارجه هر دو کشور در ماه 

جاری باهم در توکیو ملاقات کردند.

برخی از رسانه ها از وقوع یک عملیات ضدصهیونیستی 
دیگر در اراضی اشغالی خبر می دهند. به گزارش مهر، پس 
از عملیات بزرگ شنبه و چندین عملیات مبارزان فلسطینی 
در قدس اشغالی، شبکه المسیره از وقوع یک عملیات 
ضدصهیونیستی دیگر با سلاح سرد در شهر حولون در 
نزدیکی شهر تل آویو خبر داد. هنوز جزئیات بیشتری از 
این واقعه منتشر نشده است. چند ساعت پس از عملیات 
بزرگ و شهادت طلبانه شهید »خیری علقم«، رسانه های 
رژیم صهیونیسیتی اعلام کردند در پی وقوع یک تیراندازی 
در قدس اشغالی، دست کم ۲ نفر زخمی شدند. پلیس رژیم 
صهیونیستی به مشخصات ۲ نفر زخمی اشاره ای نکرده، اما 
مدعی شد که »فرد مهاجم از پای درآمده است.« شهید 
»خیری علقم« ۲۱ ساله در واکنش به کشتار تازه نیروهای 
اشغال گر در اردوگاه جنین، در عملیاتی شهادت طلبانه در 
محله نافیه در قدس اشغالی با ضرب گلوله ۸ صهیونیست را 
به هلاکت رساند و دست کم ۱۰ نفر دیگر نیز زخمی شدند. 

برخی رسانه ها نیز آمار کشته شدگان صهیونیست ها را ۱۰ نفر 
و زخمی ها را دست کم ۱۲ نفر اعلام کرده اند. عملیات بزرگ 
و انتقامی شهید علقم موجب شادی و خوشحالی گسترده 
مردم در کرانه باختری و نوار غز شد. نظامیان صهیونیست 
پنجشنبه با یورش به اردوگاه جنین و دیگر مناطق باختری 
دست کم ۱۰ فلسطینی، از جمله یک زن مسن را به شهادت 
رساندند و ده ها نفر نیز زخمی شدند. جنبش مقاومت 
اسلامی فلسطین )حماس( ضمن تبریک عملیات قهرمانانه 
شهیدخیری عقلم در قدس اشغالی تاکید کرد که این 
عملیات در واکنش به جنایت صهیونیست ها در جنین روی 
داد. وی همچنین این عملیات را دلیلی بر زنده بودن مقاومت 
و آمادگی و قدرت مبارزان برای پاسخ به رژیم صهیونیستی 
در قلب این رژیم برشمرد تا به این ترتیب بهای حماقت های 
خود را بپردازد. طارق عزالدین، سخنگوی جنبش جهاد 
اسلامی هم با تبریک عملیات مقاومتی در قدس اشغالی 
گفت: جنبش جهاد اسلامی عملیات شهادت طلبانه در 

قدس را که در زمان و مکان مناسب و در واکنش به جنایت 
جنین صورت گرفت، تبریک می گوید. عزالدین تاکید کرد: 
این عملیات پاسخ مشروع و طبیعی به جنایات اشغالگران 
علیه ملت و مقدسات فلسطین است. این عملیات به دوست 
و دشمن ثابت می کند که ملت و مقاومت فلسطین زنده است 
و در تمام میادین حضور دارد و به اشغالگران اجازه اجرای 
جنایات خود علیه ملت بی دفاع فلسطین بدون دریافت 
مجازات مناسب را نخواهد داد. جنبش مجاهدین در غزه 
نیز عملیات مقاومتی در قدس اشغالی را تبریک گفت و آن 
را نشانگر پافشاری ملت فلسطین بر پایبندی به راه شهدا 
و مقاومت به رغم تمام تجاوزات و جنایات صهیونیست ها 
دانست. کمیته های مقاومت مردمی هم عملیات قدس 
را پیامی به دشمن صهیونیستی مبنی بر این دانستند که 
مقاومت به هیچ وجه کوتاه نخواهد آمد و کسی نمی تواند 
ملت فلسطین را منصرف کند یا اراده مستحکم آن را بشکند 

و بهای خون شهدا ارزان نیست.

تداومعملیاتهایضدصهیونیستیجوانانفلسطین

وزارت امورخارجه روسیه، سفیر لتونی در این کشور را در 
واکنش به اقدام این کشور در تنزل دادن سطح روابط دیپلماتیک 
با مسکو اخراج کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه راشاتودی، 
وزارت خارجه روسیه اعلام کرد که به ماریس ریکستینز، سفیر 
لتونی در مسکو دستور داده در عرض دو هفته خاک روسیه را 
ترک کند. وزارت امور خارجه روسیه در بیانیه ای تصریح کرد: 
ما تاکید کرده ایم توجیه این اقدام بر مبنای نوعی همبستگی با 
دیگر کشورهای حوزه بالتیک غیرقابل قبول است. آنها تنها در 

یک چیز همبستگی دارند و آن روس هراسی تمام عیار و تمایل 
به دست زدن به اقدامات خصمانه در قبال روسیه با تشویق 
آمریکا و دیگر کشورهای غیردوست است. این وزارتخانه اضافه 
کرد: روابط بین مسکو و لتونی به سبب سرکوب رسانه های 
روس زبان و پیگرد قضایی هموطنان ما از سوی ریگا عمدتا از بین 
رفته است. ماه جاری میلادی پلیس لتونی اقدام به دستگیری 
مارات قاسم، سردبیر بخش اسپوتنیک لیتوانی و یک تبعه لتونی 
به ظن نقض تحریم ها علیه مسکو کرد. مقام های روسیه اتهامات 

مطرح شده علیه قاسم را  باورنکردنی و پوچ خواند. وزارت خارجه 
روسیه همچنین ریگا را به دلیل تخریب بناهای تاریخی مربوط 
به دوران شوروی مورد انتقاد قرار داد. مقامات لتونی به  رغم 
اعتراض های جامعه روس های محلی این کشور، چندین بنای 
یادبود مربوط به زمان جنگ جهانی دوم، از جمله یک ستون 
هرمی بلند در پایتخت را که یادبود آزادسازی این کشور از دست 
نازی ها بود، تخریب کردند. استونی ماه جاری میلادی از روسیه 
خواست سطح کارکنان سفارت خود در تالین را به شدت کاهش 
دهد. مسکو در پاسخ به این اقدام دست به کاهش روابط دوجانبه 
تا سطح کاردار زده و به سفیر استونی دستور داد، تا هفتم فوریه 

به کشورش بازگردد.

مسکو،سفیرلتونیرااخراجکرد

علی  زندگی  پرتره  مستند 
پیشکسوت  هنرمند  نصیریان، 
کشورمان چند روز مانده به تولدش 
از رادیوفرهنگ پخش می شود. در 
آستانه سالروز تولد علی نصیریان، 
بازیگر پیشکسوت سینما، تئاتر و 
تلویزیون مستند پرتره زندگی این 
هنرمند در برنامه »مستند فرهنگ« 
از رادیو فرهنگ پخش می شود. در 
این مستند بخش هایی از زندگی 
و فعالیت های هنری علی نصیریان 
قدیمی ترین و محبوب ترین بازیگر 
ایرانی که بیش از پنج دهه در سینما، 
تئاتر و تلویزیون حضوری فعال و 
ماندگاری  چهره  داشته،  مستمر 
فیلم های  در  نقش هایش  که 
»هزاردستان«، »گاو«، »سربداران« 
و »بوی پیراهن یوسف« هرگز از 
یاد مخاطبانش پاک نخواهد شد 
پخش می شود. علی نصیریان ۱۵ 
بهمن ۱۳۱۳ شمسی به دنیا آمد. او 
در سال ۱۳۲۶ به دبیرستان پیرنیا 
در چهار راه گمرک رفت و در آنجا 
با جمشید لایق، اسماعیل داورفر و 
مهدی فتحی همکلاسی شد و در 
سال ۱۳۳۵ جایزه نخستین مسابقه 
نمایشنامه نویسی را برای نمایش 
»بلبل سرگشته« دریافت کرد. فیلم 
»گاو« ساخته داریوش مهرجویی 
نخستین فعالیت سینمایی او بود. 
نصیریان در سال ۱۳۶۲ نقش قاضی 
شارح را در سریال »سربداران« بازی 
کرد، نقشی که بین تمام نقش هایش 
بود.  منحصربه فرد  تاریخ  آن  تا 
»کفش هــــای  »آقای هالـــو«، 
»شیرسنگی«،  نوروز«،  میرزا 
»ناخداخورشید«، »هزاردستان«، 
»میوه  خاکستری«،  »سال های 

ممنوعه« و... از آثار ماندگار اوست. 

»یادگار جنوب« آماده نمایش شد
سینمایی  فیلم  فنی،  مراحل  پایان  با 
حسین  کارگردانی  به  »یادگارجنوب« 
دوماری و پدرام پورامیری و تهیه کنندگی 
مجتبی رشوند این فیلم آماده نمایش در 
چهل  ویکمین جشنواره بین المللی فیلم فجر 
شد. فیلم سینمایی »یادگارجنوب« دومین 
ساخته حسین دوماری و پدرام پورامیری به 
تهیه کنندگی مجتبی رشوند است که در بخش 
خصوصی ساخته شده است. حسین دوماری و 
پدرام پورامیری نگارش ۲ اثر »شنای پروانه« 
و سریال »یاغی« را در کارنامه خود دارند. 
همچنین فیلم قبلی این ۲ کارگردان جوان با 
عنوان »جاندار« که در سال ۹۷ ساخته شد، 
در سی  وهفتمین جشنواره فیلم فجر نامزد 
دریافت سیمرغ بلورین بهترین فیلم بخش نگاه 
نو شد. وحید رهبانی، الناز شاکردوست، پژمان 
جمشیدی، مسعود کرامتی، ساناز سعیدی با 
حضور سحر دولتشاهی و صابر ابر بازیگران فیلم 

سینمایی »یادگارجنوب« هستند. 
 
قیمت بلیت فیلم های جشنواره فجر 

بلیت فیلم های جشنواره فجر با قیمت معمول 
سینماها و بدون تغییر فروخته خواهد شد. هنوز 
اطلاعات دقیقی درباره نحوه فروش بلیت در 
سینماهای مردمی منتشر نشده است چرا که 
به نظر می رسد جدول نمایش هنوز با توجه به 
تاخیری که برخی فیلم ها در مرحله آماده سازی 
داشتند بسته نشده است. محمدرضا فرجی، 
مدیر بخش سینماهای مردمی  درباره قیمت 
بلیت فیلم های این دوره از جشنواره فجر به 
ایسنا گفت: امسال تغییری در قیمت بلیت ها 
نخواهیم داشت و سینماها با همان سقف قیمت 
خود بلیت می فروشند. به این ترتیب سینماهای 
مدرن و ممتاز با بلیت هایی به قیمت ۴۵ هزار 
و ۳۵ هزار تومان فیلم های چهل ویکمین دوره 
جشنواره فجر را به مخاطبان عرضه خواهند 
بلیت های  پیش فروش  زمان  درباره  کرد. 
جشنواره هم شنیده می شود که احتمالا تا نهم 
بهمن ماه پیش فروش بلیت ها آغاز خواهد شد. 
فرجی پیش تر درباره سینماهای مردمی اعلام 
کرده بود: ۲۳ مرکز سینمایی در شهر تهران و 
۵ مرکز سینما در شهرهای تابعه استان تهران 
به عنوان سینماهای چهل ویکمین جشنواره 
بین المللی فیلم فجر انتخاب شده اند. اسامی 
این سینماها عبارتنداز: پردیس سینمایی 
آزادی، استقلال، پردیس سینمایی ایرانمال، 
تماشا، پردیس سینمایی زندگی، جوان، پردیس 
سینمایی راگا، پردیس سینمایی شهرک، 

پردیس سینمایی صبامال، فرهنگ و...


